
 
     R O M Â N I A 

    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr.10344 din 08.05.2023 
 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 27 aprilie 2023, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 

 Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din 
data de 27 aprilie 2023 se desfășoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ, Piaţa Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-
Năsăud, începând cu orele 1430. Prin Dispoziția Președintelui Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.86 din 20.04.2023 a fost convocat Consiliul 
Județean Bistriţa-Năsăud în ședință ordinară la data de 27 aprilie 2023, orele 
1430. Consilierii județeni au fost convocați în scris, prin invitație transmisă prin 
e-mail și telefonic. 

Anunțul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afișat la sediul 
instituției şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media locală. 

 

* 
Ședința ordinară este condusă de doamna Vicepreședinte Camelia 

Tabără. De asemenea, sunt prezenți următorii consilieri județeni: domnul 
Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, 
domnul Bertel Doru, domnul Cârlig Cristian-Costel, doamna Calo Viorica, 
doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul Coman Samuel-Leon, doamna Darabont 
Emiliana-Cristina, domnul Dedean-Bortăș Ioan, domnul Demian Ioan-Alin, 
doamna Duca Simona-Elena, domnul Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai 
Mihael-Simion, domnul Galeș Florin-Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, 
domnul Lupșan Nicolae-Grigore, domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul 
Marica Marius-Macedon, domnul Moldovan Florin-Cristian, domnul Pop 
George, domnul Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Marin-
Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil, domnul Sbîrciu Călin, domnul Scuturici 
Gheorghe, doamna Sigmirean Doina-Maria și doamna Ulecan Maria.  

Au lipsit de la lucrările ședinței domnul Președinte Emil Radu Moldovan 
și domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian. 

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 

al județului și domnul Grigore-Florin Moldovan - Administratorul public al 
județului. 
 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
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director executiv, doamna Parasca Duța-Rafila - director executiv, domnul 
Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, doamna Hasnăș Veronica - șef 
serviciu, doamna Ceuca Adriana-Gabriela - șef birou, domnul Poienar Victor -
șef serviciu, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, doamna Borșa 
Luminița - șef birou, doamna Palade Ionela-Crina - consilier superior, domnul 
Dragotă Ciprian-Nicușor - consilier principal și domnul Marica Alex-Dan - 
consilier Cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: doamna Halasu Alina-
Maria - directorul general adjunct al Direcției Generale de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, domnul Borgovan Lucian - directorul 
executiv al Serviciului Public Comunitar de Evidență a Persoanelor al Județului 
Bistrița-Năsăud, domnul Cosma Vasile-Eugen - directorul Clubului Sportiv 
„GLORIA 2018  ̋ Bistrița-Năsăud, domnul Șandru Ion - directorul general al 
Societății Aquabis S.A. Bistrița-Năsăud, domnul Grec Răzvan-Adrian - 
directorul executiv al Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară pentru Servicii 
de Alimentare cu Apă şi Canalizare în judeţul Bistriţa-Năsăud  și reprezentanți 
ai mass-media locală. 

* 
În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, 

au fost înscrise 7 proiecte de hotărâri, precum și procesul-verbal al ședinței 
ordinare din data de 30.03.2023 și procesul-verbal al ședinței extraordinare 
din data de 11.04.2023. 

La data de 25.04.2023, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu 
Proiectul de hotărâre nr.VIII/9226 din 24.04.2023 pentru modificarea Statului 
de funcții al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” Bistrița-Năsăud aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.26/2022, cu modificările 
ulterioare și cu Proiectul de hotărâre nr.VIII/9297 din 25.04.2023 privind 
aprobarea proiectelor care vor beneficia de finanțare nerambursabilă din 
bugetul județului Bistrița-Năsăud în anul 2023. 

La data de 26.04.2023 proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu 
Proiectul de hotărâre nr.X/9563 din 26.04.2023 privind aprobarea 
caracteristicilor principale și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul 
de investiții: Lucrări de consolidare și șanț ranfort DJ 173 Șieu-Teaca, Teaca-
Ocnița, asociate Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T a comunităților 
rurale din sudul județului Bistrița-Năsăud” cod SMIS 2014+:125108 și 
Proiectul de hotărâre nr.VIII/9567 din 26.04.2023 privind aprobarea 
contractării unui împrumut în valoare de 7.500.000 lei, în conformitate cu 
prevederile art.1 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.24/2023 privind 
unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din 
Trezoreria Statului. 

 Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de următoarele: 
- realizarea demersurilor legale în vederea scoaterii la concurs a 

posturilor vacante din statul de funcții al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” 
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Bistrița-Năsăud, asftel încât să fie asigurată desfășurarea optimă a activității 
clubului sportiv; 

- respectarea calendarului sesiunii de selecție a proiectelor care 
beneficiază de finanţare nerambursabilă din bugetul județului Bistriţa-Năsăud 
pe anul 2023 și a termenelor privind încheierea contractelor de finanțare 
nerambursabilă cu beneficiarii selecționați; 

- obligativitatea asigurării conectivității la TEN-T a drumului 
județean DJ173 conform Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T a 
comunităților rurale din sudul județului Bistrița-Năsăud” cod SMIS 
2014+:125108. Pentru a se asigura conectivitatea trebuie executate în regim 
de urgență Lucrări de consolidare și șanț ranfort pe DJ173 Șieu-Teaca, 
Teaca-Ocnița, asociate Proiectului „Conectarea la rețeaua TEN-T a 
comunităților rurale din sudul județului Bistrița-Năsăud” cod SMIS 
2014+:125108, lucrările fiind necesare ca urmare a unor serii de alunecări de 
teren care au afectat siguranța lucrărilor aflate în execuție la obiectivul mai 
sus-menționat, care au apărut în urma precipitațiilor însemnate cantitativ din 
primăvara anului 2023, prin infiltrarea apei în corpul drumului și a scurgerilor 
apei de pe versanți. Având în vedere faptul că valoarea estimată pentru 
realizarea tuturor lucrărilor de refacere apărute în urma fenomenelor 
naturale, din anul 2023, manifestate pe DJ173 este de 4.795.699,41 lei cu 
TVA, în acest moment lucrările nu se pot finanța din bugetul propriu al 
Județului Bistrița-Năsăud. Sursa de finanțare propusă pentru finanțarea 
acestor lucrări este contractarea unui împrumut conform prevederilor O.U.G. 
nr.24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor 
împrumuturi din Trezoreria Statului, astfel lucrările să poată fi realizate într-
un interval cât mai scurt de timp, anterior finalizării Contractului de finanțare; 

- publicarea în data de 26.04.2023 în Monitorul Oficial al României, 
Partea I, a Ordinului ministrului finanțelor nr.1398/2023 pentru aprobarea 
Normelor metodologice privind mecanismul de acordare și derulare a 
împrumuturilor acordate unităților/ subdiviziunilor administrativ-teritoriale 
conform Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.24/2023 privind unele măsuri 
fiscal bugetare destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului, 
documentele în baza cărora se acordă împrumutul şi cele care stau la baza 
obţinerii avizului Comisiei de autorizare a împrumuturilor locale, precum şi 
modul de reflectare a sumelor respective în bugetele instituţiilor publice 
locale; 

- necesitatea contractării unui împrumut din Trezoreria Statului, în 
vederea asigurării cofinanțării și finanțării cheltuielilor neeligibile asociate 
unor proiecte cu finanțare din fonduri externe nerambursabile în vederea 
finalizării acestora până la finalul anului 2023, așa cum prevăd contractele de 
finanțare. 

Proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile 
prevăzute de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului 
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nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare. 

* 
 (Ora 1430) 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Bună ziua, dragi colegi! Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt 

prezenți 29, fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare 
a ședinței ordinare a consiliului județean.  

Proiectul ordinii de zi cu suplimentare: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 30.03.2023 
 

2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 11.04.2023 
 

3. Proiect de hotărâre nr.VIII/8726 din 18.04.2023 privind 
aprobarea execuţiei bugetului judeţului Bistriţa-Năsăud pentru 
trimestrul I al anului 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

4. Proiect de hotărâre nr.VIII/8405 din 12.04.2023 pentru 
modificarea Statului de funcții al Serviciului Public Comunitar de 
Evidență a Persoanelor al județului Bistrița-Năsăud aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.54/2016, cu 
modificările și completările ulterioare 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

5. Proiect de hotărâre nr.IX/8683 din 18.04.2023 privind 
completarea Planului de restructurare a Centrului de Recuperare și 
Reabilitare Neuropsihiatrică pentru Tineri cu Handicap Beclean, 
județul Bistrița-Năsăud, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.109/2019 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud   
 

6. Proiect de hotărâre nr.VIII/8812 din 19.04.2023 privind 
concesionarea către Societatea AQUABIS S.A. Bistrița a unor bunuri 
componente ale sistemului public de alimentare cu apă și canalizare 
al județului, aferente Stațiilor de epurare Beclean și Năsăud-Salva, 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

7. Proiect de hotărâre nr.VIII/8877 din 20.04.2023 privind 
acordarea mandatului special reprezentantului Județului Bistrița-
Năsăud în Adunarea Generală a Acționarilor la Societatea AQUABIS 
S.A. Bistrița pentru a vota modificarea Actului constitutiv al 
societății 
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Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

8. Proiect de hotărâre nr.IX/8879 din 20.04.2023 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare și funcționare a Serviciului public de 
salubrizare din județul Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
9. Proiect de hotărâre nr.IX/8892 din 20.04.2023 privind acordarea 
mandatului special, reprezentantului Județului Bistrița-Năsăud în 
Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară 
pentru Gestionarea Integrată a Deșeurilor Municipale în Județul 
Bistrița-Năsăud, să voteze pentru modificarea, prin act adițional, a 
Contractului de concesiune nr.1277/2018  
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud         
 

10. Proiect de hotărâre nr.VIII/9226 din 24.04.2023 pentru 
modificarea Statului de funcții al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” 
Bistrița-Năsăud aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.26/2022, cu modificările ulterioare  
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

11. Proiect de hotărâre nr.VIII/9297 din 25.04.2023 privind 
aprobarea proiectelor care vor beneficia de finanțare 
nerambursabilă din bugetul județului Bistrița-Năsăud în anul 2023 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

12. Proiect de hotărâre nr.X/9563 din 26.04.2023 privind aprobarea 
caracteristicilor principale și a indicatorilor tehnico-economici 
pentru obiectivul de investiții: Lucrări de consolidare și șanț ranfort 
DJ 173 Șieu-Teaca Teaca-Ocnița, asociate Proiectului „Conectarea la 
rețeaua TEN-T a comunităților rurale din sudul județului Bistrița-
Năsăud” cod SMIS 2014+:125108 
Iniţiator: Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 
 

13. Proiect de hotărâre nr.VIII/9567 din 26.04.2023 privind 
aprobarea contractării unui împrumut în valoare de 7.500.000 lei, în 
conformitate cu prevederile art.1 din Ordonanţa de urgenţă a 
Guvernului nr.24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare 
destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

 14. Diverse 
* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Dacă sunt intervenții, la ordinea de zi? Nu sunt. Vă rog să votați ordinea 

de zi cu suplimentare.       
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Cu 29 de voturi „pentru”, ordinea de zi a fost aprobată.  
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
1.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 30.03.2023 
Dacă sunt intervenții? Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 11.04.2023 
 Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 

Cu 29 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
3.  Proiect de hotărâre nr.VIII/8726 din 18.04.2023 privind 

aprobarea execuţiei bugetului judeţului Bistriţa-Năsăud pentru 
trimestrul I al anului 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 

  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Daca sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
4. Proiect de hotărâre nr.VIII/8405 din 12.04.2023 pentru 

modificarea Statului de funcții al Serviciului Public Comunitar de 
Evidență a Persoanelor al județului Bistrița-Năsăud aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.54/2016, cu 
modificările și completările ulterioare 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 
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* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.IX/8683 din 18.04.2023 privind 

completarea Planului de restructurare a Centrului de Recuperare și 
Reabilitare Neuropsihiatrică pentru Tineri cu Handicap Beclean, 
județul Bistrița-Năsăud, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.109/2019 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/8812 din 19.04.2023 privind 

concesionarea către Societatea AQUABIS S.A. Bistrița a unor bunuri 
componente ale sistemului public de alimentare cu apă și canalizare 
al județului, aferente Stațiilor de epurare Beclean și Năsăud-Salva, 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 

  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
7. Proiect de hotărâre nr.VIII/8877 din 20.04.2023 privind 

acordarea mandatului special reprezentantului Județului Bistrița-
Năsăud în Adunarea Generală a Acționarilor la Societatea AQUABIS 
S.A. Bistrița pentru a vota modificarea Actului constitutiv al 
societății 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 
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* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
8. Proiect de hotărâre nr.IX/8879 din 20.04.2023 privind 

aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a Serviciului 
public de salubrizare din județul Bistrița-Năsăud 

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 

  Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de votur i „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
9. Proiect de hotărâre nr.IX/8892 din 20.04.2023 privind 

acordarea mandatului special, reprezentantului Județului Bistrița-
Năsăud în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară pentru Gestionarea Integrată a Deșeurilor 
Municipale în Județul Bistrița-Năsăud, să voteze pentru modificarea, 
prin act adițional, a Contractului de concesiune nr.1277/2018  

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
        Comisia economică - aviz favorabil 

Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/9226 din 24.04.2023 pentru 

modificarea Statului de funcții al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” 
Bistrița-Năsăud aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.26/2022, cu modificările ulterioare 

Comisia de administrație - aviz favorabil  
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 11. Proiect de hotărâre nr.VIII/9297 din 25.04.2023 privind 
aprobarea proiectelor care vor beneficia de finanțare 
nerambursabilă din bugetul județului Bistrița-Năsăud în anul 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
 Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
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Dacă sunt intervenții? Da, doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Mulțumesc, doamna președintă de ședință. Era vorba de un 

amendament aici, nu știu de ce nu-l citiți? Este un amendament depus de 
mine în Comisia de cultură.  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Nu, nu l-am notat. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Amendamentul trebuia supus la vot și în plen. Este vorba de suma de la 

cultură, la care a fost repartizată suma de 25 de mii de lei și trebuia 43 de 
mii. Au fost 6 proiecte, din care 5 proiecte au fost eligibile și nu le-a ajuns 
suma. La comisia de social au rămas 21 de mii și am cerut...înainte de a cere, 
pardon, trebuie să specific și chestia aceasta, Comisia de cultură a propus și 
au votat toți în afară de mine, să se înjumătățească fiecare proiect, să 
primească jumătate din valoarea care a depus-o. Adică, cel care a cerut 10 
mii să primească 5 mii, cel care a cerut 9 mii să primească jumătate. Nu am 
fost de acord, nu am votat, am fost singura care m-am opus și nu am plecat 
de aici din instituție, de sus, până când nu am rezolvat. Dar aceasta ... 
trebuia să apară amendamentul, ca toți cei care și-au propus sumele, că și-au 
făcut un anumit buget... Deci nu poți să-ți faci un buget de 10 mii de lei și să 
te descurci cu 5 mii, că nu ai cum, că sunt multe cheltuieli foarte bine 
punctate, foarte bine aranjate. Și atunci eu l-am rugat și cu aceasta ocazie    
i-am mulțumit și vreau să-i mulțumesc din nou că a fost de acord să transfere 
18.410 lei de la Comisia de social la cultură. Mulțumesc mult.  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Mulțumesc. Înțeleg că, având calitatea de ordonator principal de 

credite, s-a operat în consecință. Conform proceselor-verbale transmise de 
toate comisiile, aici e rezultatul final. Mulțumim mult de tot, doamna Calo!  

Supun la vot proiectul așa cum v-a fost prezentat în forma finală.         
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
12. Proiect de hotărâre nr.X/9563 din 26.04.2023 privind 

aprobarea caracteristicilor principale și a indicatorilor tehnico-
economici pentru obiectivul de investiții: Lucrări de consolidare și 
șanț ranfort DJ 173 Șieu-Teaca Teaca-Ocnița, asociate Proiectului 
„Conectarea la rețeaua TEN-T a comunităților rurale din sudul 
județului Bistrița-Năsăud” cod SMIS 2014+:125108 
 Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
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* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
13. Proiect de hotărâre nr.VIII/9567 din 26.04.2023 privind 

aprobarea contractării unui împrumut în valoare de 7.500.000 lei, în 
conformitate cu prevederile art.1 din Ordonanţa de urgenţă a 
Guvernului nr.24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare 
destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului 
 Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

  Dacă sunt intervenții? Doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 

  Da, mulțumesc! Eu în comisiile reunite de dimineață, bineînțeles că    
m-am abținut la acest proiect și mă mai gândesc până la capăt, dacă am să 
votez pentru sau o să mă abțin.    
  Am cerut într-adevăr, domnul Ceclan este aici, domnul Borgovan m-a 
ajutat, am cerut niște materiale. Am primit niște poze într-adevăr să ni se 
demonstreze cum arată drumul de la Teaca și unde este de făcut și am primit 
tabelul, pentru că mie știți că îmi plac cifrele, mă uit, cu toate că nu sunt de 
specialitate, dar îmi place să mă uit la cifre și la toate devizele. Absolut la 
toate, nu numai la acesta de astăzi, absolut la toate devizele este o rubrică în 
care scrie așa: „cheltuieli diverse și neprevăzute” și nu sunt 2-3 lei. Aici, la 
acest deviz, este așa: 5.695.765 de lei la neprevăzute. Atunci, eu stau și mă 
întreb dacă la suma asta de 5 milioane, și noi cerem credit de 7.500.000, 
foarte mult, deci e un credit foarte mare cu dobândă așa cum trebuie, pentru 
ce mai trebuie să cerem credit, dacă noi la diverse și neprevăzute avem 
aproape 6 milioane de lei? Ce s-a întâmplat sau ce se întâmplă cu această 
suma de aproape 6 milioane de lei? Poate ne lămurește cineva. Nu îmi place 
mie răspunsul că.... bine, eu nu sunt de specialitate, că nu am făcut niciodată 
așa ceva și nici nu am să mai fac. Dar, când se face un drum, mă gândesc că 
cel care semnează contractul, contractul a fost semnat în 2018, cel care face 
un contract și trece și suma aceasta de neprevăzute, face și niște analize, 
niște ... nici nu știu în termenii de construcție cum se numește, pe drumul 
acela se poate face un drum ca lumea sau mai este nevoie să suplimentăm 
sau este nevoie că alunecă terenul sau se întâmplă ceva? Pentru că noi trăim 
toți, am trăit și suntem în județul acesta și eu nu am auzit nicăieri că în Teaca 
a fost calamitate așa de puternică cum scrie în proiect, că mai trebuie 
suplimentat cu 7.500.000, ca să se poată rezolva acest drum.  
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 Trebuie rezolvat, nu zice nimeni că nu trebuie, dar s-ar putea să nu 
trebuiască să iei creditul acela, pentru că neprevăzutele acestea sunt aproape 
cât creditul care se cere. Mulțumesc.   

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Da, o să-l rog pe domnul Ceclan, dacă poate să dea informații 
suplimentare. 
  Ciprian Ceclan-Oprea: - director executiv - 
        Bună ziua. Așa cum am spus și mai devreme și am încercat să vă explic, 
cheltuieli diverse și neprevăzute conform Ordonanței 64 a Guvernului au fost 
folosite pentru ajustarea prețului contractului.    

Viorica Calo: - consilier județean - 
  Cât, domnule Ceclan, toată suma aceasta de 5.600.000 de lei, pentru 
ajustarea prețurilor? Spuneți-ne măcar o cifră. 
  Ciprian Ceclan-Oprea: - director executiv - 
  Nu pot să vă spun acum o cifră pentru că la fiecare situație de lucrări se 
ajustează valoarea situației de lucrări cu formula de calcul din Ordonanța 
nr.64, banii aceștia de la cheltuieli diverse și neprevăzute sunt folosiți pentru 
ajustarea prețului contractelor. 
  Referitor la alunecări am transmis și pozele către dumneavoastră, acolo 
este vorba și de spațiul adiacent drumului sau a versanților dealurilor care 
trebuie stabilizați. Noi stabilizăm numai drumul...  
  În plus, sunt dispus săptămâna viitoare împreună cu consilierii județeni 
să facem o vizită în teren pe toate șantierele pe care le avem pe drumuri.     

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Da. Mulțumesc. Domnule consilier Coman. 
  Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
  Buna ziua tuturor! Eu vreau să mă leg numai de dobânzile care sunt 
acum. Deci, am văzut și la finalul anului sau la începutul anului acesta, 
ministrul finanțelor a luat, domnule, credite cu 9,5 cu 10%, păi eu cred că 
avem o problemă dacă ne împrumutăm în această perioadă. Deci, cu ce 
dobânzi o să ia creditul anul acesta, sau cel puțin în perioada aceasta? Poate 
că ar trebui să stăm până în toamnă, dacă tot aprobăm, pentru că probabil că 
o să aprobăm acest credit, dar să nu luați acum pentru că dobânzile sunt 
foarte mari. Deci dobânzile sunt foarte mari acum, să nu fim iresponsabili, 
cum se procedează în alte părți. O dobândă de 10% înseamnă o dobândă 
enormă și pentru Guvernul României și pentru noi. Mulțumesc. 
      Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
  Mulțumesc și eu. Nu cred că suntem iresponsabili, domnule Coman, 
dimpotrivă.  
  Vă rog să votați. 

Cu 27  de voturi „pentru” și 2 „abțineri”, proiectul de hotărâre a 
fost adoptat. 

Mulțumesc. 
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(Au votat „abținere” următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica și 
domnul Moldovan Florin-Cristian) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
14.  Diverse.  
Doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Doamna președintă de ședință, fiind la ședința ordinară putem să 

spunem ce avem pe suflet, că eu am pe suflet o treabă. Deci, la comisiile 
reunite de astăzi, cu un ton destul de apăsat și de nepotrivit, ceea ce nu mă 
așteptam, de fapt nu este prima dată când faceți acest lucru, doamna 
președinte de ședință, încercați să ne închideți gura și încercați să ne faceți să 
nu vorbim în plen. De ce să nu vorbim în plen? Putem să vorbim unde dorim, 
avem de discutat, este vorba de bani publici, este vorba de sume imense. Aș 
vrea foarte, foarte mult, insistent vreau să vă rog, să nu mai încercați să ne 
opriți să discutăm, indiferent că suntem în comisie, că suntem în plen, 
suntem consilieri județeni. Dumneavoastră într-adevăr sunteți cu un etaj mai 
mare decât noi, că noi suntem numai consilieri județeni, dumneavoastră 
sunteți vicepreședinte al consiliului județean, dar vă rog frumos, insistent să 
nu ne mai opriți să spunem ce avem de spus. Mulțumesc.             

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, cu siguranță. Îmi cer scuze dacă a fost un ton nepotrivit! Eu nici nu 

auzeam foarte bine, nu eram în consiliul județean, eram pe teren și cu 
siguranță fiecare ne-am câștigat în urma votului democratic dreptul de a ne 
exprima public în orice context, în orice ședință și în orice situație părerile și 
putem cere explicații. Nici o problemă, doamna Calo! 

Da, domnule Coman. 
  Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 

Am spus în Comisia economică și cred că ar trebui să spun și în plen, 
avem o problemă ca județ cu prețul la apă, deci avem unul dintre cele mai 
mari prețuri la apă din țară, domnule director.  

Dacă vă uitați la statistică, chiar de câteva zile a apărut din nou, avem 
cele mai mici salarii din țară, medii, salarii nete. Domnul director a spus că în 
această toamnă o să fie niște investiții pentru a avea curent din surse proprii, 
cu fotovoltaice, 5 milioane de euro și poate nu ar fi rău și executivul să 
gândească un pic, anul ce vine, să încercăm un pic de ieftinire a prețului la 
apă. Să știți că este împovărător în județ, pentru oamenii care au familie 
medie sau mai mare plătesc și câte 300 de lei, domnule director, 350 de lei. 
Mi se pare o sumă totuși mare pentru apă. 400 de lei, astfel de facturi vin, 
știți? Să nu fim totuși pe primele locuri din țară la costul la apă.  

Clujul, de exemplu, cum poate fi cu salarii aproape duble față de noi, că 
ne raportăm la situația pe care o avem, știți? Nu numai noi, ci populația în 
general. Clujul, care are o situație economică mult mai bună, are prețul la 



13 

 

apă mai mic. Deci, să ne gândim un pic la populație și atunci găsim surse ca 
anul ce vine ... sigur că nu poți scădea cu 40%, cu 30% cu cât am crescut, 
dar poate încercăm un 7%, un 6% și cred că e important pentru populație să 
vadă că nu numai mărim, știți? Plus că prețurile din anul acesta, din toamnă, 
din primăvară la curent s-au terminat! Luăm acum cu prețuri mai mici la 
curent, deci, nu mai există justificări pentru un preț foarte mare la apă, 
domnule director.  

Sper ca executivul să gândească un pic până în toamnă la situația 
aceasta și anul care vine să ne gândim la o mică ieftinire la apă. Cred că se 
poate. Mulțumesc. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, mulțumesc. Domnul Șandru este prezent și a luat act de solicitarea 

dumneavoastră.  
Dacă sunt alte intervenții?                      
Mulțumesc de prezență și participare, declar ședința închisă! 
(Ora 1453) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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